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Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tiszielr Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyű lésrő l szóló 2012 .
évi XXXVL törvény 42 . (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani az Ember i
Erőforrások Minisztériumát vezető miniszterbez, mint a tárgyban illetékes minisztérium
vezetőjéhez

„Alapellátási rendszer « a praxisok iparűzési adója .”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom.

Tisztelt Miniszter Úr !

2016-ban a Jobbik elindította Valódi Nemzeti Konzultációt, melynek keretében töb b
alapellátásban dolgozó szakemberrel is beszélgettünk, egyeztettünk az alapellátási rendsze r
hiányosságai kapcsán . Számos megoldásra váró probléma merült fel . jelen írásbel i
kérdésemben ezek közül a praxisok iparűzési adómentességének szükségességét emelném ki .

Mint széles körben ismeretes, az alapellátási rendszer egyik sarkalatos pontja a
szakemberhiány. Sok a betöltetlen praxis, kevés a háziorvosok száma . és a szakma
elöregedésének mértéke belátható id őn belül még inkább sályosbitani fogja a helyzetek ha a
kormány nem teszi vonzóvá a szakmát a fiatal pályakezdők számára.

A tavalyi évben sor került a helyi adókról szóló 1990 . évi C. törvény módosítására, amely
feljogosítja az önkormányzatokat, hogy helyi iparűzési adómentességet, illetve kedvezmény t
biztosítsanak az alapellátásban dolgozó háziorvosoknak, házi gyermekorvosoknak ,
fogorvosoknak és védőnöknek. A praxisoknak nagy segítség már az ilyen mérték ű támogatás
is, azonban Magyarországon sajnos sok olyan anyagi helyzetben lév ő önkormányzat van, amel y
nem engedheti meg magának, hogy lemondjon bármilyen bevételről is. Az adómentesség



biztosítása csak egy lehetőség, a megadása nem kötelez ő, így országos szinten
egyenlő tlenségeket szül . Települést ő l függően az egyik háziorvosnak kell fizetnie . a másiknak
pedig nem, pedig ugyanazt a munkát végzik cl adott esetben .

Szükség van egy, az alapellátási rendszerre kedvezőbb szabályozásra . A szakembere k
sérelmezik, hogy nem országos szinten vezették be a praxisok iparűzési adóját, amely nag y
segítséget jelentene a gyógyítóknak, azonban nem is terhelné meg nagymértékben a
költségvetést, hiszen alig egymilliárd forintos teherrő l lenne szó. A szabályozás alapján példáu l
mentességet kaphatnának a fővárosi praxisok is, azonban erre nem került sor, idén se m
mentességet, sem kedvezményt nem kaptak a budapesti háziorvosok az ipar űzésiadó-fizetési
kötelezettségük alól, a fővárosi önkormányzat igényt tartott az ebbő l származó megközelítőleg
200 millió forintra .

Kérdezem tehát a Tisztelt Miniszter Urat, hajlandó-e a Kormány az ipar űzési adómentesség
kiterjesztésére minden praxisra, úgy, hogy az önkormányzatoknak ez ne okozzon
bevételkiesést ?

Várom mindenre kiterjed ő érdemi válaszát !

Budapest, 2016, június 20.
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